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Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Anne Grete Holmsgaard (SF) har den 25. oktober 2010 stillet mig 
følgende spørgsmål nr. S 237, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 237:

"Indebærer ministerens udmelding om nul kul i de store byer, at den 1½ år gamle til-
ladelse til at anvende kul (i stedet for biomasse) i Avedøre 2 vil blive trukket tilbage?"

Svar:

Regeringen står fortsat ved den aftale af februar 2008 om kulfyring på Avedørevær-
ket og Skærbækværket, der blev indgået mellem regeringen, Dansk Folkeparti og Ny 
Alliance. Ifølge aftalen er regeringen ”indstillet på at imødekomme en eventuel an-
søgning om at ophæve kulrestriktionen på Skærbækværket og Avedøre 2 mod aftale 
om, at biomasseanvendelsen øges med op til 700.000 tons i 2011 svarende til en 
forøgelse af den samlede VE-andel på 1,2 pct. enheder VE.”

Energistyrelsen har i februar 2009 givet DONG Energy tilladelse til at ombygge 
Avedøreværkets blok 2 til også at kunne anvende kul. Betingelsen er, at DONG 
Energy øger sin samlede biomasseanvendelse med 500.000 tons pr. år til et samlet 
årligt biomasseforbrug i energienheder på 22,7 PJ på alle selskabets anlæg tilsam-
men.

Med venlig hilsen

Lykke Friis


